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ACTA NÚM. 34 
 

 
Comissió de Relacions Internacionals i 
Política Lingüística: 
 
Montserrat Alegre Mena 
María Dolores Bernabeu Tamayo 
Ian Blanes Garcia 
Isabel Boncompte Bonfill 
Pilar Carrasquer Oto 
Dolors Masats Viladoms 
Enric López Cejas 
Marta Estella Clota 
Virgínia Luzón Fernández 
Tomás Manuel Margalef Burrull 
Enric Marin Oto 
Montserrat Masoliver Puig  
Marta Miró Olivé 
Jordi Saldo Periago 
Katja Schustakovitz Diaz 
Rosa Maria Sebastián Pérez 
Olga Torres Hostench  
 

 
 
A Bellaterra, a les 10.03 h del dia 2 de 
novembre de 2022, es reuneixen a la sala 
de juntes del Rectorat i sota la 
presidència del vicerector de Relacions 
Internacionals, Màrius Martinez Muñoz, 
els membres de la Comissió de Relacions 
Internacionals i Política Lingüística de la 
UAB assenyalats al marge. 

S’han excusat d’assistir a la reunió Ander Chamarro Lusar i Jordi Prat Fernández.  
 
Hi actua com a secretari Jorge Pedemonte Marino, lletrat del Gabinet Jurídic. 
 
 
Ordre del dia  
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
2. Informe del president de la Comissió 
3. Aprovació de les propostes d’assignatures de la UAB Barcelona Summer School 2023 
4. Seguiment de les actuacions del Pla de llengües per a 2022 
5. Assumptes de tràmit 
6. Torn obert de paraules. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de l’acta de la darrera sessió 
 
Per assentiment, la Comissió acorda aprovar l’acta de la sessió de 12 de juliol de 
2022. 
 
 
2. Informe del president de la Comissió 
 
Pel que fa al Consorci Europeu d’Universitats Innovadores (ECIU), el president de la 
Comissió informa que s’ha aconseguit renovar el finançament de l’ECIU en el marc de 
la convocatòria de la Comissió Europea, la qual cosa suposa un ingrés per al conjunt 
del Consorci d’uns 14 milions d’euros. Com a novetat, subratlla que l’ECIU és ja 
formalment un soci en la mateixa convocatòria, fet que permet el desenvolupament de 

C
od

i s
eg

ur
 d

e 
ve

ri
fic

ac
ió

: 8
8B

C
C
92

24
36

EE
00

D
3E

6F
F3

C
05

D
94

31
8C

A
16

32
39

5 
ve

ri
fic

ar
 la

 in
te

gr
ita

t 
d’

aq
ue

st
 d

oc
um

en
t 

a 
la

 s
eg

üe
nt

 a
dr

eç
a:

 h
tt

ps
:/

/s
eu

el
ec

tr
on

ic
a.

ua
b.

ca
t 

https://seuelectronica.uab.cat/


Pàgina 2 de 4 
 

la plataforma digital i la contractació de personal propi. També afegeix que s’ha 
aconseguit igualment finançament per al funcionament de l’institut de recerca virtual 
ECIU University Research Institute for Smart European Regions (Smart-Er) i especifica 
que la direcció científica d’aquest projecte la porta Xavier Gabarrell (Escola 
d’Enginyeria/ICTA). El president fa esment que el projecte Smart-Er és un projecte de 
referència en el marc de la recerca a Europa i que la mateixa Comissió Europea els ha 
felicitat pel seu funcionament arran de l’avaluació intermèdia (midterm evaluation). 
També explica que la UAB dona continuació al desenvolupament de l’estructura de 
suport a l’ECIU, que esdevé un instrument de política institucional de la mateixa 
Universitat. Així mateix, el president assenyala que s’ha ampliat l’oficina de l’ECIU de la 
plaça Cívica —que també acollirà l’oficina de «UAB reptes»—, i reconeix que ara hi ha 
el repte de fer-ne major difusió en el conjunt de la comunitat universitària per donar a 
conèixer l’ECIU, ja que les accions de promoció i difusió van quedar interrompudes o 
minvades a causa de la pandèmia. 
 
Quant al conflicte d’Ucraïna, el president transmet que la UAB està a punt de concloure 
l’acció que es va endegar a l’inici del conflicte per tal de donar cobertura a la població 
d’aquest país que es trobava en aquell moment cursant estudis a la UAB. En aquest 
sentit, recorda que en el marc d’aquestes accions s’ha rebut població tant ucraïnesa 
com russa i se li ha donat suport. Concreta que, fruit de la intervenció en aquest àmbit, 
es va facilitar ajut econòmic a les persones que sobtadament es van quedar sense 
possibilitats per qüestions com ara tenir comptes corrents bloquejats, i puntualitza que 
el suport ha procedit del pressupost del Programa d’Ajuts a l’Estudi de la UAB del curs 
acadèmic 2021-2022. El president també transmet que s’ha actuat en el marc d’un 
comitè de crisi creat per atendre les persones necessitades en aquest context, en 
coordinació amb el Comitè d’Emergències Internacionals del Consell Interuniversitari de 
Catalunya. En aquest sentit, subratlla que la UAB ha prestat atenció a les persones des 
de les seves funcions pròpies d’universitat, no com a ONG. Així mateix, informa que el 
programa «UAB Refugi» ha permès acollir més de 400 persones des que es va endegar 
l’any 2016 i, per tant, s’han acollit persones de diversa procedència, no només 
d’Ucraïna, i se’ls ha donat suport. El president assenyala que per al curs 2022-2023 se 
n’ha doblat el pressupost, fet que ha permès acollir 34 persones, de les quals 19 
procedeixen d’Ucraïna, en programes de grau, màster i doctorat. També especifica que 
la UAB ha destinat a aquest programa 80.000 €, als quals s’han de sumar aportacions 
d’altres administracions, amb la qual cosa la Universitat ha gestionat més de 200.000 € 
en ajuts per aquest concepte. 
 
Pel que fa als incidents de l’Iran, el president comunica que han arribat dues peticions 
de persones d’aquesta nacionalitat que estan a la UAB, per tal que la Universitat prengui 
alguna mesura o tingui alguna iniciativa en relació amb els fets ocorreguts a aquest país. 
En aquest sentit, informa que encara s’ha de reunir amb les persones afectades i afirma 
que quan tingui més informació la traslladarà a la Comissió. 
 
Amb referència a l’Aliança 4 Universitats, el president informa que s’han reprès les 
missions institucionals amb altres països vinculats amb l’Aliança (de la qual formen part 
la UAB, la UPF, la UAM i la UCIII), que van quedar interrompudes per la pandèmia. En 
aquest sentit, explica que l’Aliança va fixar com a objectiu promoure relacions amb 
Àfrica, de manera que es concertaran missions de visita a universitats de països 
d’aquest continent (Senegal i Gàmbia). Afegeix que, arran d’aquestes visites, es 
redactaran els informes preceptius, que serviran per impulsar les relacions, com ja es 
va fer abans de la pandèmia amb Botswana i Namíbia. 
 
Quant a l’Associació Europea d’Educació Internacional (EAIE), el president informa que 
el passat mes de setembre va tenir lloc a Barcelona el congrés de l’EAIE, arran del qual 
es van dur a terme diverses reunions bilaterals amb determinats socis. En aquest sentit, 
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explica que aquestes reunions permeten afavorir tasques productives i intercanvis que 
poden ser d’interès per a la UAB. També afegeix que el congrés va permetre oferir una 
visita al campus de la UAB, així com una recepció per a les universitats sòcies a la Casa 
Convalescència. 
 
Passant als incidents de Seül, el president transmet que, després del succés de la nit 
del 29 d’octubre a la capital coreana, la UAB es va posar en contacte amb els 30 
estudiants d’intercanvi que hi ha en aquesta ciutat i es va constatar que tots es troben 
bé. 
 
Per acabar, en relació amb la política lingüística, el president informa que s’ha publicat 
el nomenament de Laura Santamaria com a comissionada del rector en matèria de 
política lingüística. El rector s’alegra que una persona que formarà part de l’Equip de 
Govern pugui dedicar-se exclusivament a la política lingüística, aspecte que, igualment, 
se seguirà i debatrà en aquesta comissió. 
 
 
3. Aprovació de les propostes d’assignatures de la UAB Barcelona Summer School 2023 
 
El president explica aquest punt. 
 
Per assentiment, la Comissió acorda:  
 
Primer. Aprovar les propostes d’assignatures de la UAB Barcelona Summer School 
2023, d’acord amb la documentació adjunta a la convocatòria de la Comissió 
(Document 1). 
 
Segon. Encarregar al vicerector de Relacions Internacionals l’execució i el seguiment 
d’aquest acord. 
 
Tercer. Comunicar aquests acords a la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica, per tal que 
porti a terme les mesures necessàries per fer-los efectius. 
 
 
4. Seguiment de les actuacions del Pla de llengües per a 2022 
 
El president dona la paraula a Marta Miró, que presenta la valoració provisional del Pla 
de llengües. En aquest sentit, explica que la valoració definitiva es farà quan finalitzi 
l’any en curs, el proper mes de gener, que serà quan es tancarà el pla. La senyora 
Masats demana on hi ha el web informatiu i la senyora Miró li fa l’aclariment oportú. 
  
 
5. Assumptes de tràmit 
 
Es posa de manifest que no figura a l’ordre del dia la modificació de la convocatòria de 
mobilitat internacional UAB estudis per al curs 2023-2024, que va ser aprovada per 
aquesta comissió en la sessió del passat 12 de juliol. 
 
Isabel Boncompte explica les modificacions que cal introduir a la convocatòria, 
consistents a afegir a l’annex I – «Valoració del coneixement d’idioma en el procés 
d’adjudicació de places dels programes d’intercanvi» el següent: 1) en el punt 4, el grau 
en Estudis d’Espanyol i Xinès: Llengua, Literatura i Cultura; 2) en el punt 5, les llengües 
B per a l’alumnat de la Facultat de Traducció i d’Interpretació. 
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S’acorda que es convocarà una Comissió amb caràcter extraordinari i d’urgència, en 
què se’n votarà la modificació per correu electrònic, per tal de modificar aquesta 
convocatòria.  
 
 
6. Torn obert de paraules 
 
La vicerectora Luzon trasllada a la Comissió una queixa de dues coordinadores de 
programes de doctorat, en relació amb la qualitat de la redacció i la traducció de les 
fitxes de doctorat, tant en català com en anglès. El president de la Comissió respon que 
parlarà amb la directora de l’Escola de Doctorat per tal d’abordar aquesta qüestió. 
 
Així mateix, la senyora Bernabeu assenyala que van contactar de la Universitat de Hong 
Kong i que estan interessats a establir col·laboracions. D’altra banda, pregunta què 
passa amb la continuïtat de les relacions que s’estableixen en el marc de l’Aliança 4 
Universitats un cop s’acaba el finançament de les missions institucionals i, per tant, no 
queda pressupost per donar continuïtat a les relacions establertes. El president hi respon 
que els programes o els projectes interessats en aquestes relacions són els que han de 
buscar vies de finançament un cop s’esgota el pressupost atorgat en el marc de 
l’Aliança. 
 
D’altra banda, la senyora Masats pregunta quin és el procediment per valorar la qualitat 
de les guies i les traduccions i la vicegerenta d’Ordenació Acadèmica la informa del 
procediment de generació de guies i plans d’estudi. 
 
 
 
A les 11.06 h, el president aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta 
acta.  
 
 
El secretari   Vist i plau 
   El president 
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